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1 113 Paragrafen Lokale heffingen Afvalstoffenheffing VVD Iwein Borm 1 Er staat een totale geprognosticeerde opbrengst aan afvalstoffenheffing van € 4.020.000. Graag zouden we willen 

weten (1) hoeveel mensen er nu gebruik maken van (een) extra groene container(s); (2) hoeveel mensen er nu 

gebruik maken van (een) extra grijze container(s); en (3) wat de totaal geprognosticeerde opbrengst is volgend uit 

(1) en (2), afzonderlijk.

2 42 Veiligheid Openbare orde en 

veiligheid

Diefstallen uit 

woning

VVD Iwein Borm 2 Kloppen de genoemde statistieken van 3.7 diefstallen uit woningen per 10.000 inwoners in 2017, en 7 in 2018? De 

openbare CBS database laat voor Wassenaar in 2015 een totaal aantal inbraken van 170; voor 2016 van 95; en voor 

2017 van 85 zien. Als deze getallen kloppen dan zou er een verdubbeling van het aantal woninginbraken zijn; en dan 

zou een verklaring daarbij en maatregelen daartegen noodzakelijk zijn.

3 68 Sport, Cultuur 

en Recreatie

Openbaar groen Verbeteren van de 

groene kwaliteit in 

het centrum

VVD Iwein Borm 3 Bij "hoe doen we dat" staat "geen uitvoering geven aan variant B, Berkheiveld". Die variant B wordt verderop 

uitgelegd als "maatregelen ter verbetering van de kwaliteit van het groen". En die variant kan wegens het ontbreken 

van financiële ruimte geen doorgang vinden. Waarom staat het "geen uitvoering geven" aan iets dat het centrum 

groener zou maken, als "hoe doen we dat" opgemerkt?

4 104 Wonen en 

bouwen

Wonen en bouwen Nieuw gebouwde 

woningen

VVD Iwein Borm 4 Uit de tabel blijkt de suggestie dat er per 1.000 woningen 50 nieuw gebouwde woningen waren in 2018 en zullen zijn 

in 2019. Terwijl verderop de pagina staan dat er gemiddeld 50 woningen per jaar (voor de hele gemeente) zijn 

gebouwd. Welke getallen hadden hier dus eigenlijk moeten staan?

5 104 Wonen en 

bouwen

Wonen en bouwen Gemiddelde WOZ 

waarde

VVD Iwein Borm 5 Uit de tabel blijkt de suggestie dat de gemiddelde WOZ waarde in 2019 daalt van 525 naar 478, terwijl deze volgens 

p.111 met 7.3% zou stijgen. Welk getal moest hier eigenlijk staan?

6 113 Paragrafen Lokale heffingen Afvalstoffenheffing VVD Iwein Borm 6 Er wordt een totale overhead van 138.000 toegerekend aan de afvalstoffenheffing. Kan een specificatie gegeven 

worden van welke lasten daaraan (danwel aan de directie kosten voor de afvalstoffenheffing) toegerekend worden? 

Graag een uitsplitsing naar (1) kosten verwijdering, beperking en voorkoming zwerfvuil; (2) kosten legen 

afvalbakken in openbare ruimte; (3) kwijtschelding afvalstoffenheffing; (4) toegerekende BTW;  (5) aan de WODV 

geattribueerde uren die rechtstreeks samenhangen met inzameling en verwerking afval; en (6) overige lasten, 

indien mogelijk met specificatie. Voor de posten (1) en (2), graag ook met vermelding van het percentage dat het 

toegerekende bedrag uitmaakt van de totale kostenpost (dus als 20k in rekening is gebracht op een totale post van 

100k, dan is dat 20%).

7 110 Paragrafen Lokale heffingen Rioolheffing; 

Marktrechten en 

Begrafenisrechten

VVD Iwein Borm 7 De ramingen voor deze drie heffingen zijn tussen 2018 en 2019 onveranderd. Volgens p.115 stijgen de tarieven voor 

begraafplaatsrechten echter wél met inflatie; en volgens p.116 stijgen de tarieven voor marktgelden óók met 

inflatie. De vraag is enerzijds of de tarieven voor rioolheffing niet ook met de inflatie moeten stijgen, en zo niet, wat 

hiervoor de onderbouwing is? Anderzijds is de vraag waarom de opbrengst van de begraafplaatsrechten en 

marktgelden niet stijgt terwijl de tarieven wel met inflatie stijgen. Klopt hier iets niet?

8 229 Reserves en 

Voorzieningen

Reserves en 

Voorzieningen

Voorziening 

invoering 

Omgevingswet

VVD Iwein Borm 8 Volgens p.220 is in 2018 € 1.022.000 onttrokken aan de algemene reserve ten bate van €672.000 voor de nieuwe 

bestemmingsreserve invoering omgevingswet en €350.000 voor de voorziening Omgevingswet. Volgens p.229 staat 

die voorziening voor de jaren 2018 t/m 2022 echter op 0. Dat is dus in tegenspraak met p.220. Moet hier niet 350k 

staan?

9 27 Bestuur en 

Ondersteuning

Beheer overige 

gebouwen en 

gronden

Gemeentekantoor VVD Iwein Borm 9 Met hoeveel is de begroting structureel verlicht door geen planmatig onderhoud aan het gemeentekantoor uit te 

voeren? Op p.27 staat dat de komende jaren "planmatig onderhoud noodzakelijk" is. In verband met besluitvorming 

over de WODV is dat nog uitgesteld. Graag zou ik willen weten voor de jaren 2019 t/m 2022 hoeveel oorspronkelijk 

volgens het onderhoudsplan uitgegeven had moeten worden; hoeveel hiervoor jaarlijks in de begroting gedoteerd 

werd; en voor hoeveel we in de afgelopen jaren (inclusief 2018), uitgesplitst per jaar, hiervoor volgens het 

onderhoudsplan hadden moeten uitgeven cq doteren, en of, en in hoeverre, we dat ook hebben gedaan. Dit om aan 

het actuele en voorspelde 'onderhoudstekort' op het Gemeentekantoor een cijfermatige onderbouwing te kunnen 

geven.

10 6 ALGEMEEN INLEIDING LAGERE LASTEN DLW B. Paulides 1 IN DE TEKST WORDT GESTELD DAT, ONDANKS DE HOGERE OZB, DE LASTEN VOOR DE INWONERS ZULLEN DALEN. 

DIT BIEDT OOK EEN KANS OM DE KAPITAALLASTEN VAN NIEUWE INVESTERINGEN TE DEKKEN. GRAAG 

TOELICHTEN. ER IS TOCH NIETS AFGESPROKEN MET DE NUTSBEDRIJVEN EN INDIEN HET LUKT LIJKT DE COALITIE 

DE RUIMTE VOOR NIEUWE INVESTERINGEN TE WILLEN GEBRUIKEN.  WAT IS NU DE BEDOELING VAN DEZE 

(ONZIN)TEKST?? AANKONDIGING VERDERE LASTENSTIJGING?

11 ALGEMEEN INLEIDING DEREGULERING DLW B. Paulides 2 KAN ER EEN BEREKENING GEGEVEN WORDEN OP WELKE WIJZE MET WELKE DEREGULERINGEN DEZE 

BESPARINGEN WORDEN GEREALISEERD? ELDERS STAAT HET AFSCHAFFEN VAN KAPVERGUNNINGEN AL ALS 

OPBRENGST GENOEMD MAAR ER VALLEN OOK INKOMSTEN WEG NAAST HET FEIT DAT DE BEZUINIGINGEN DUBBEL 

OPGENOMEN LIJKEN TE ZIJN (IN IEDER GEVAL IS DIT HET GEVAL BIJ DE KAPVERGUNNINGEN).

12 ALGEMEEN INLEIDING OPENBARE RUIMTE DLW B. Paulides 3 DE OPENBARE RUIMTE VERDIENT AANDACHT VOOR ZOWEL DE INRICHTING ALS HET ONDERHOUD. ELDERS WORDT 

GESTELD DAT HET ONDERHOUDSNIVEAU VAN B NAAR C GAAT. OVER WAT VOOR ONDERHOUDSNIVEAU SPREKEN 

WE IN HET GENOEMDE GEVAL VAN DE HAVEN EN HET WINKELCENTRUM EN WAAROM IS ER GEEN VOORZIENING 

INRICHTING EN EEN VOORZIENING ONDERHOUD VOOR OPGENOMEN? IN WELKE JAAR IS DE REALISATIE 

GEPLAND?

In het beheerplan vastgoed 2017-2020 is het planmatig onderhoud voor alle gemeentelijke 

panden in beeld gebracht. Voor de panden die aan verandering onderhevig waren, is geen 

planmatig onderhoud opgenomen, zoals onder andere het gemeentekantoor. In het beheerplan is 

wel een indicatie opgenomen over de benodigde kosten, voor het gemeentekantoor is dit een 

jaarlijkse dotatie van € 140.000. Dit bedrag is nog niet opgenomen in het beheerplan

Voor het gemeentekantoor wordt een informatiebrief voorbereid. Hierin worden gewijzigde 

uitgangspunten van onder andere energielabel C voor kantoorgebouwen in 2023 meegenomen. 

De verwachting is dat de kosten hierdoor zullen toenemen, afhankelijk van de keuze die wordt 

gemaakt over de bestemming van het gemeentekantoor.

.

Het college gaat ervan uit dat de nutsbedrijven hun voordeel op de precario doorrekenen aan hun 

klanten. Dit betekent voor Wassenaar een bedrag van € 1,8 miljoen aan lagere lasten voor de 

burger. De OZB stijgt vanaf 2021 met € 944.000. Per saldo zou dus een voordeel ontstaan voor 

de burgers van bijna negen ton. Op dit moment zijn er nog geen concrete plannen om het 

verschil in te zetten voor investeringen. 

Indien dat wel het geval is, zal het College hier apart voor naar de Raad komen.

De bezuinining is niet dubbel verwerkt. De berekening is als volgt: Bruto besparing: ca. 210 

vergunningen per jaar á 5 uur/verg. = 1050 uur 0,77 Fte  €69.000

Verlies aan leges:  ca. 210 verg. á €157,60,=  €33.000

Netto besparing:  €36.000      

Voor het project Dorpshaven komt er nog een voorstel naar de raad. Voor het  winkelcentrum is 

er in 2018 een beeldkwaliteitsplan opgesteld en is in de reserve grote projecten budget gelabeld 

voor de inrichting van de openbare ruimte. De financiering van het onderhoud van de openbare 

ruimte is georganiseerd in de diverse onderhoudsvoorzieningen. 

Beantwoording schriftelijke vragen bij de programmabegroting 2019-2022 

Z/18/022653/103359

De ambitie is om 50 tot 75 woningen per jaar te realiseren en dus niet per 1.000 woningen. 

Het bedrag dat hier moet staan is € 563.000 voorgaande waarde x percentage stijging.

Nee, dit is niet specifiek aan te geven, voor toerekenen overhead is gekozen voor een 

systematiek waarbij de totale overhead op taakveld 0.4 als volgt wordt verdeeld: overhead x 

(aantal aan heffing toegerekende uren)/(totaal aantal verdeelde uren exclusief uren taakveld 

overhead), zie blz. 112. Hierbij kan worden gedacht aan bijvoorbeeld huisvestingskosten. De 

totaal toegerekende BTW is afzonderlijk vermeld in de berekening kostendekkendheid, 

kwijtschelding afvalstoffenheffing is € 202.000,-- (blz. 119).

Het tarief is met de inflatie verhoogd, dit geeft een zodanig geringe verhoging in euro's dat de 

opbrengst onveranderd blijft. Ook heeft dit geen invloed op de kostendekkendheid, doordat de 

opbrengst al een aantal jaren redelijk stabiel is er geen sprake is van volledige 

kostendekkendheid. Tarief rioolheffing wordt jaarlijks vastgesteld op basis van kostenberekening 

en is 100% kostendekkend.

In de begroting 2018 is aan de voorziening omgevingswet, conform het bij de 

begrotingsbehandeling aangenomen amendement 0.15, €350.000 gedoteerd. Volgens 

berekeningen op basis van het VNG model zou hier eenzelfde bedrag aan kosten tegenover staan. 

De bedragen op pagina 220 zijn eindsaldi, daarom staat de voorziening voor 2019 en verder 

geraamd op nul door een even grote dotatie als onttreking. Feitelijk wordt in 2018 niet het hele 

bedrag van € 350.000 ten laste van de voorziening besteed. Daarom zal bij de jaarrekening op 

deze post weer een saldo zichtbaar worden ter hoogte van                                       € 350.000 -/- 

de bestede gelden in 2018.

Bij de beleidsindicatoren bij taakveld 1.2 Openbare orde en Veiligheid worden cijfers van het CBS 

gehanteerd. We hebben geen informatie over inhoud/achtergrond van deze cijfers. 

Wij hanteren zelf met betrekking tot woninginbraken de cijfers die hierover worden aangeleverd 

door de politie. Deze geven de afgelopen jaren het volgende beeld.

Aantallen inbraken:

2014: 117

2015: 169

2016: 94

2017: 83

Er is dus sprake van een afname van het aantal woninginbraken. Geen sprake van een 

verdubbeling

Door de raad is enige tijd geleden besloten tot het verbeteren van de kwaliteit van Berkheiveld. 

Hier zijn op dit moment geen middelen voor beschikbaar. Het punt "geen uitvoering geven aan 

variant B" is bedoeld om expliciet de beleidwijziging duidelijk te maken. 

Antwoord

Bij de tariefbepaling is uitgegaan van de aanwezige gegevens met betrekking tot extra groene en 

grijze containers bij huishoudens. Het betreft 172 extra gft containers (1) en 164 extra 

restcontainers (2). Dit geeft een geprognosticeerde opbrengst van (1) € 8.600,--                                    

(174 * €50,00) en (2) € 62.208,48 (164 * € 379,32). Totaal is dit (3) € 70.808,48.

Begroting 2019 Wassenaar
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13 ALGEMEEN INLEIDING GROENE BUFFER DLW B. Paulides 4 GESTELD WORDT DAT DE GROENE RUIMTE VAN 1500 METER GEHANDHAAFD BLIJFT TENDE HET GROENE 

KARAKTER TE BEHOUDEN. IS HET AMOVEREN VAN BEBOUWING DAARMEE NOG WEL NOODZAKELIJK? IN ALLE 

PLANNEN WORDT NIET MEER GESPROKEN OVER EEN DUURZAAMHEIDSCENTRUM. IS DAT PLAN "VAN DE BAAN"? 

ZIE OOK PAGINA 62 EN 69 HIEROVER. OP PAG 70 WORDT GESPROKEN OVER UITPLAATSEN VAN FUNCTIES WELKE 

OP GESPANNEN VOET STAAN MET DE BEOOGDE KWALITEIT STAAN VAN HET GEBEID. WELKE KWALITEIT WORDT 

BEOOGD?. WELKE FUNCTIES STAAN OP GESPANNEN VOET?. GAAT HET OOK OVER DE VUILSTORT? WAT ZIJN DE 

KOSTEN VOOR UITPLAATSING EN IS HET NOG REALISTISCH OM OVER UITPLAATSINGEN TE BESPREKEN NU 

GESTELD WORDT DAT DE FINANCIELE RUIMTE VOOR DE HERINRICHTING VAN HET BERKHEIVELD AL ONTBREEKT?? 

14 ALGEMEEN INLEIDING INTERIEUR 

RAADHUIS

DLW B. Paulides 5 DE RENOVATIE VAN DE BUITENZIJDE IS IN 2019 AFGEROND. EN DE OPKNAPBEURT VAN DE BINNENKANT KAN NIET 

VEEL LANGER MEER WACHTEN. WAT IS DE BEDOELING VAN DEZE OPMERKING? DAT HET INTERIEUR BINNENKORT 

WORDT AANGEPAKT CONFORM COALITIEAKKOORD? WAAROM DAN GEEN RESERVE OPGENOMEN? DE RESERVE 

GROTE PROJECTEN IS NAUWELIJKS ONDERBOUWD. DAN KAN JE GEEN RESERVE INSTELLEN. WELKE GROTE 

PROJECTEN ZIJN MET NAME GELABELD IN EN VOOR DEZE RESERVE?

15 ALGEMEEN INLEIDING AVALEX 

DIENSTVERLENING

DLW B. Paulides 6 ER WORDT NIET MEER GESPROKEN OVER EEN ONDERZOEK OF DE GEMEENTEN WEL DOORGAAN MET AVALEX OF 

DAT ER VOOR EEN ANDERE CONSTRUCTIE GEKOZEN WORDT. IS DIT ASPECT NU GEHEEL IN HANDEN VAN DE GR 

ZELF? DE SLAGER DIE ZIJN EIGEN VLEES KEURT? 

16 ALGEMEEN INLEIDING WARENAR & BIEB DLW B. Paulides 7 ER WORDT ONDERZOCHT (KOSTEN ONDERZOEK EN DOOR WIE?) OF DE WARENAR KAN VOORZIEN IN DE 

BEHOEFTE AAN EEN RUIMTE MET EEN THEATERFUNCTIE. IN DE MEERJARENBEGROTING WORDT DE BIJDRAGE VAN 

60K AL WEGBEZUINIGD.  DE BIBLOTHEEK KRIJGT OOK TE MAKEN MET EEN BEZUINIGING MAAR ER WORDT 

GEKEKEN WELKE FUNCTIES KUNNEN WORDEN TOEGEVOEGD.IS DE UITKOMST VAN HET ONDERZOEK AL BEKEND? 

IS DE EXPLOITAITIE VAN DE BIBLIOTHEEK EVT AANGEVULD MET NIEUWE FUNCTIES NU OF STRAKS OOK 

SLUITEND? WIJ NEMEN AAN DAT MET EEN SLUITENDE BEGROTING GEMEEND WORDT EEN EXPLOITATIE ZONDER 

SUBSIDIE, IMMERS EEN BEGROTING IS ALTIJD SLUITEND. ZIE OOK PAG 65. HIER WORDT GESTELD DAT HET 

PROJECT HERORIENTATIE WORDT VOORGEZET. KAN HET NIET NOG CRYPTISCHER? BESLUIT VALT WEL IN 2019. 

??????

17 ALGEMEEN INLEIDING SPORTHAL & 

GYMZAAL

DLW B. Paulides 8 BEHALVE EEN SPORTHAL IS ER OOK EEN NIEUWE GYMZAAL GEPLAND. DE VOORGENOMEN REALISATIE WORDT IN 

GANG GEZET CONFORM COALITIEPROGRAMMA. WAAROM IS ER DAN GEEN RESERVE GEVORMD? WAT IS DE 

BANDBREEDTE VAN DE GEPLANDE INVESTERING? WANNEER IS DE AANBESTEDING GEPLAND?

18 ALGEMEEN INLEIDING ONDERZOEKEN DLW B. Paulides 9 ALGEMENERE VRAAG; IN DE BEGROTING STAAT VEELAL WIJ GAAN ONDERZOEKEN (OF IN BEDEKTERE TERMEN), 

WIJ BEKIJKEN HOE, BRENGEN IN BEELD, IN SAMENSPRAAK MET, WORDT GEWERKT AAN, ER WORDT ONDERZOCHT 

ETC ETC. GRAAG EEN OPGAVE VAN ALLE VOORGENOMEN ONDERZOEKEN, MET KOSTENBEGROTING EN 

TIJDSCHEMA

De start van dit onderzoek is gepland in het eerste kwartaal van 2019. Eind dit jaar of begin 

volgend jaar komt Avalex met een voorstel over twee belangrijke dossiers die van belang zijn 

voor “ons” onderzoek om een gedegen afweging te maken of Wassenaar wel of niet de 

afvalinzameling continueert met Avalex.

De eerste is de bestuurlijke governance.  De raad heeft in februari 2018 ingestemd met de 

tussenstap in de governance discussie door groen licht te geven voor de omvorming van de GR 

Avalex als openbaar lichaam naar een bedrijfsvoeringsorganisatie. Die transitie is nu in volle 

gang. Eind dit jaar zal het bestuur van Avalex naar verwachting komen met een voorstel voor de 

governance voor de komende jaren.  

De tweede betreft het opstellen van een Producten Diensten Catalogus Belangrijk met als 

belangrijk uitgangspunt een integrale kostprijs, waarbij zo veel mogelijk kosten direct worden 

toegewezen aan producten en/of diensten. Daarbij wordt verder invulling gegeven aan het 

principe dat een gemeente betaald voor wat zij krijgt en niet betaald voor wat zij niet krijgt.

De besluitvorming over de Warenar wordt voorbereid en zal in 2019 worden aangeboden aan de 

raad. Er heeft nog geen onderzoek plaatsgevonden naar functies die eventueel aan de bibliotheek 

kunnen worden toegevoegd. 

Het  onderzoek voor de uitwerking van het raadsbesluit is nagenoeg afgerond, dan is inzicht in de 

kosten. Hierover zal de raad worden geïnformeerd.

SOCIAAL DOMEIN: Programma 4: - pilot de Reiskoffer, geen extra kosten, gedurende 2019. - 

Evaluatie VVE-beleid, naar verwachting eind 2018 afgerond, geen extra kosten in 2019. - 

Evaluatie brede impuls combinatiefuncties, tweede helft 2019, geen extra kosten in 2019. 

Programma 5: - Zie project sporthal voor planning en kosten. - Zie project Warenar voor planning 

en kosten. Programma 6: - regie voeren op ouderen en kwetsbare inwoners, - organiseren van 

laagdrempelige preventieve zorg en ondersteuning voor alle inwoners van Wassenaar, 

verstevigen wijkbeleid, verstevigen welzijnsveld en ondersteunen mantelzorgers, bieden 

loketfunctie met een goede sociale kaart, - vormgeven zorginnovaties. Deze onderwerpen lopen 

gedurende 2019 en worden binnen de voorgestelde bedragen in de begroting gerealiseerd.

In de Integrale Ruimtelijke Verkenning (IRV) wordt als ruimtelijke kwaliteit van de Groene Zone 

het overwegend open landschap genoemd waar het beeld wordt gedragen door het agrarisch 

gebruik. De afgelopen decennia zijn in het gebied vormen van grondgebruik gekomen die het 

open karakter verstoren en het gebied het karakter van een stadsrandzone geven. Functies die 

op gespannen voet staan met de beoogde betekenis van de Groene Zone als recreatief 

uitloopgebied, groene buffer en ecologische verbindingszone en de visuele openheid aantasten, 

zijn benoemd op blz. 30 van de IRV. De vuilstort is één van de functies die idealiter deels 

herordend en uitgeplaatst moeten worden. De financiële consequenties van IRV worden nog 

bezien.

De reserve grote projecten is bedoeld voor het ondersteunen van grote projecten, niet voor het 

bekostigen van de investeringen. Dit zou namelijk betekenen dat het de vorm krijgt van een 

reserve kapitaallasten, daar wordt met ingang van de begroting 2019 niet meer voor gekozen. 

Deze is dan ook opgeheven. Wat er wel uit wordt betaald zijn bijvoorbeeld het lobbytraject voor 

de ondertunneling van de N44 en het onderzoek naar de mogelijkheden van een 

bus/lightrailverbinding. 

Er volgt een voorstel voor het beschikbaar stellen van een voorbereidingskrediet. Met dat krediet 

kan een onderzoek worden uitgevoerd op basis waarvan de raad kan besluiten over het 

toekomstig eigenaarschap, beheer en exploitatie van De Paauw, dan zal ook de financiele 

consequentie van de keuze duidelijk zijn. 

FYSIEK DOMEIN: Onderzoek gestart naar een lightrailverbinding met haltes in Katwijk, 

Wassenaar en Den Haag (€ 50.000) en een minibusverbinding.

Onderzoek Rozenweg (eind 2018 klaar)

onderzoek alternatieve ontsluitingsmogelijkheden Buurtweg en omgeving (2018/2019; binnen 

begroting)

Onderzoek wegingsfactor voor lokale bedrijven(2019; binnen begroting);

Onderzoek uitbreiding fietsenstalling en verbetering toegangsgebied (2019/2020; binnen 

begroting);

Onderzoek versterking economisch rendement Toerisme en Recreatie;

Onderzoek naar het uitplaatsen van functies in de Groene Zone;

Onderzoek naar de financierings- en subsidiemogelijkheden voor de inrichting van de Groene 

Zone;

Er komt een onderzoek naar de mogelijkheid van een additionele luchtkwaliteitsmeting met 

omwonenden, met name gericht op de ongezonde luchtkwaliteit van omwonenden aan de N44. 

(4e kwartaal gereed)
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19 ALGEMEEN INLEIDING OMGEVINGSWET DLW B. Paulides 10 OP 02-10-2019 B&W OM 200 K TE ONTTREKKEN AAN DE BESTEMMINGSRESERVE OMGEVINGSPLAN MBT DE 

PROGRAMMAVISIE INVOERING OMGEVINGSWET. IN DE BEGROTING STAAT HIER NIETS OVER OPGENOMEN. 

GAARNE OMGAAND DEZE INFORMATIE WAT DE PLANNEN ZIJN. WAAROM KAN DAT NIET BINNEN DE BESTAANDE 

BESTAANDE BUDGETTEN EN AMBTELIJKE CAPACITEIT? TEGELIJKERTIJD IS ER OP DIT FYSIEKE DOMEIN EEN 

TAAKSTELLING WELKE DOOR DE AFSPRAKEN IN DE WODV MAAR TEN DELE ALS BEZUINIGING DOORWERKEN. 

KLOPT HET DAT HET DE BEDOELING IS ALWEER TE POGEN HET BESCHERMD DORPSGEZICHT AF TE SCHAFFEN EN, 

VOORUITLOPEND OP HET OMGEVINGSPLAN, TE KOMEN TOT 1 BESTEMMINGSPLAN (WELK PLAN AL EERDER WERD 

AFGEBLAZEN). MOET DE STRUCTUURVISIE DAN NIET OOK WORDEN AANGEPAST MAAR DAAROVER STAAT NIETS IN 

DE BEGROTING. OVERIGENS GELDT DAT OOK VOOR DE WENS VAN DE ANWB OM IPV 35 MTR NU 50 MTR HOOG TE 

MOGEN BOUWEN. IS DIT EEN SOORT VVD ACHTERKAMERTJES TOEZEGGING ZOALS OOK GEBEURDE BIJ DE 

DIVENDENDBELASTING. WAAROM NIETS OVER DEZE (UITGELEKTE) PLANNEN MBT DE FYSIEKE LEEFOMGEVING 

ANDERS DAN DAT DE (WETTELIJK VOORGESCHREVEN) WELSTANDCOMMISSIE WORDT AFGEBOUWD?HOE KUNNEN 

ER EXTRA KOSTEN GEMAAKT MOETEN WORDEN EN TEGELIJKERTIJD AL BEZUINIGINGEN GEREALISEERD WORDEN 

OP BIJVOORBEELD DE WELSTANDCOMMISSIE EN KAPVERGUNNINGEN NAAST HET FEIT DAT ER DAARDOOR OOK 

MINDER INKOMSTEN ZULLEN ZIJN. WAT ZIJN DE LAGERE INKOMSTEN, WE HEBBEN HET TOCH OVER 

KOSTENDEKKENDE VERGUNNINGEN?
20 ALGEMEEN INLEIDING ONDERTUNNELING DLW B. Paulides 11 WAT HOUDT DE OPMERKING IN "WORDT ERNAAR GESTREEFD OM IN DEZE PERIODE DIT PROJECT NAAR EEN 

VOLGENDE FASE TE BRENGEN". GRAAG CONCREET WAT ER GEDAAN WORDT EN WAT DAN DE VOLGENDE FASE IS . 

WAT ZIJN DE DAAROPVOLGENDE FASES?

21 INFOGRAHIC BESTEMMINGSRESE

RVE

DLW B. Paulides 12 GRAAG IN EEN OVERZICHT ALLE MUTATIES OP DE RESERVES EN DE VOORZIENINGEN. DE LASTEN VOOR HET 

ZWEMBAD WORDEN NIET MEER GEDEKT UIT DE RESERVE ZWEMBAD (VOLGENS DLW WAS HET EEN VOORZIENING) 

MAAR WORDEN VOORTAAN UIT DE LOPENDE REKENING BETAALD.  DE VOORZIENING ZWEMBAD WORDT EEN 

RESERVE GROTE PROEJECTEN , ZONDER ONDERBOUWING OVER WELKE PROJECTEN HET GAAT, EN DIRECT WORDT 

ER WEER UIT GEPUT. WAT IS DE ONDERBOUWING VAN DIE RESERVE? WAAR ZIJN DE UITGAVEN VOOR HET 

ZWEMBAD IN DE BEGROTING NU TERUG TE VINDEN?

22 P15 FIN 

SAMENVATTIN

G

P15 DLW B. Paulides 13 ER IS GEEN KAPITAALLASTENRESERVE MEER NODIG. ONDUIDELIJK IS WAT ER MET DE RESERVE IS GEBEURD IS. 

GRAAG TOELICHTING, OOK WAAR NU DE JAARLIJKSE KOSTEN NU TERUG TE VNDEN ZIJN IN DE BEGROTING. OOK 

GRAAG UITLEG HOE HET COLLEGE ZONDER RAADSBESLUIT DE TAAKSTELLINGEN 2018-2021 KAN TERUGBOEKEN?

23 P15 P15 DLW B. Paulides 14 NIEUW BELEID, FORMATIEPLAATSEN. KAN DAT NIET BINNEN DE BESTAANDE BUDGETTEN VAN DE WODV. 

STRUCTUREEL HIERMEE AL 240K+ EN DAN EEN TAAKSTELLING VAN 400 K NAAR DE WODV. WAAROM GEEN 

OMBUIGING BINNEN BESTAANDE BUDGETTEN?

24 P15 P15 DLW B. Paulides 15 ER IS GEEN KAPITAALLASTENRESERVE MEER NODIG. ONDUIDELIJK IS WAT ER MET DE RESERVE IS GEBEURD IS. 

GRAAG TOELICHTING, OOK WAAR NU DE JAARLIJKSE KOSTEN NU TERUG TE VNDEN ZIJN IN DE BEGROTING

25 P15 P15 DLW B. Paulides 16 VERKEERSREGELINSTALLATIES. ER IS VEEL GEINVESTEERD IN DE VRI'S RIJKSSTRAATWEG. DIT OMDAT WIJ ZELF 

MOESTEN KUNNEN INREGELEN. DAT LUKTE NIET EN NU IS HET BEHEER AAN RWS OVERGEDRAGEN. WAAROM IS DE 

INSTALLATIE NIET INCL HET ONDERHOUD OVERGEDRAGEN MAAR HOUDEN WIJ ALS WASSENAAR ALLE KOSTEN 

VOOR ONZE REKENING ZONDER DAT WIJ HET INSTELLEN NOG KUNNEN BEINVLOEDEN?

26 P15/127 P15/127 DLW B. Paulides 17 HOE HAALBAAR IS DE VERLAGING VAN B NAAR C? EERDER HADDEN WIJ ALS C MAAR DAT NIVEAU WERD NIET 

EENS GEHAALD. IN HOEVERRE IS TOEN DE INHAALSLAG NAAR B GEREALISEERD. ZIN VEEL BEZUINIGINGEN GEEN 

VERSCHUIVING NAAR DE TOEKOMST EN KRIJGEN ONZE OPVLGERS NIET TE MAKEN MET EXTRA KOSTEN DOOR 

ACHTERSTALLIGHEID? ZO NEE WAARIN NIET?

27 P16/17 P16/17 DLW B. Paulides 18 INVESTERINGEN EN GROTE PROJECTEN. WAT IS HET VERSCHIL? JE KAN GEEN PLANNEN HEBBEN ZONDER ER EEN 

(BANDBREEDTE) PRIJSKAARTJE AAN TE HANGEN. DAN MOET JE DAT OOK OPNEMEN IN DE BEGROTING. WAT ZIJN 

DE FINANCIELE CONSEQUENTIES EN WAAROM NIET OPGENOMEN? ER WORDT WEL EEN RESERVE GROTE 

PROJECTEN INGESTELD WAAR DIRECT ALWEER UIT GEPUT WORDT MAAR ER IS GEEN ONDERBOUWING VOOR DE 

RESERVE. IEDEREEN WEET DAT EEN RESERVE AAN BEPAALDE VOORWAARDEN MOET VOLDOEN EN DAT IS HIER 

NIET HET GEVAL. ALLEEN DE BENOEMDE RESERVES EN VOORZIENINGEN KUNNEN DUS OPGENOMEN WORDEN. 

GRAAG AANPASSING VAN DE BEGROTING EN UW REACTIE. WAAROM WORDT DE SPORTHAL WEL GENOEMD EN DE 

GYMZAAL AAN DE BURMANLAAN NIET?

Zie de beantwoording bij vraag 21 en 22. De kapitaallasten zijn opgenomen bij de betreffende 

taakvelden, dat is niet veranderd door opheffing van de reserve kapitaallasten. De dekking is niet 

meer een onttrekking uit de reserve kapitaallasten maar is opgenomen in het totale dekkingsplan 

(zie de betreffende paragraaf).

De WODV beheert de verkeersregelinstallaties op de N44 en Rijkswaterstaat draagt financieel bij 

aan de onderhouds- en beheerkosten hiervan. Met Rijkswaterstaat zijn er afspraken gemaakt 

over het regionaal aansturen, indien de situatie daarom vraagt, van het verkeersaanbod. Met als 

doel het verkeer zoveel mogelijk op de daarvoor geschikte wegen af te wikkelen zoals de N44. 

Op de kapitaalgoederen wegen en wegmeubilair is het voorstel om het onderhoudsniveau van B 

naar C te verlagen. Op basis van landelijke kengetallen is een realistisch bedrag bepaald welk 

budget benodigd is voor groot onderhoud bij een beeldkwaliteitsniveau C. Op het gebied van 

wegen is een groot deel van de achterstand en het achterstallig onderhoud ingelopen en is dit 

terug gebracht van 22% naar 7 % van het areaal. De inzet blijft om het areaal dat zich bevindt 

op beeldkwaliteitsniveau D, gezien als achterstand in onderhoud, verder terug te brengen. 

Bij groot onderhoud van kapitaalgoederen wordt gesproken over achterstand in onderhoud en 

achterstallig onderhoud. Bij achterstallig onderhoud is er sprake van kapitaalvernietiging. Bij 

beeldkwaliteitsniveau C is er geen sprake van achterstallig onderhoud en daardoor geen sprake 

van kapitaalvernietiging. Bij beeldkwaliteitsniveau C voldoen de wegen aan de wettelijke 

technische eisen ten aanzien van veiligheid. Het risico op ongevallen en aansprakelijkheden 

nemen wel toe doordat het moment van ingrijpen later is. 

Het verschil tussen investeringen en grote projecten is het bedrag en/of de complexiteit van de 

investering. De bedragen van de voorgenomen grote projecten zijn op dit moment nog in 

onderzoek, daarom zijn deze ook nog niet opgenomen in de begroting. Wassenaar werkt vanaf 

2019 niet meer met dekking van investeringen uit een reserve (zie de beantwoording van vraag 

21 en 22), daarom zijn geen reserves ingesteld.                                                                                 

De reserve grote projecten is niet bedoeld voor het doen van investeringen maar voor het betalen 

van ondersteunende activiteiten ten behoeve van die investeringen.                                      De 

onderbouwing van de reserve ondersteuning grote projecten is opgenomen in het raadsvoorstel 

bij de begroting.                                                                                                                                                                                                                                                   

Bij de planvorming rondom de sporthal wordt de gymzaal betrokken. 

De Omgevingswet vraagt gemeenten op een andere manier te werken en heeft hiervoor nieuwe 

instrumenten ter beschikking. Deze implementatie is onontkoombaar en daarvoor is extra budget 

nodig, want het gaat hier niet om de reguliere werkzaamheden (die tot en met eind 2020 ook 

gewoon doorlopen). Voor wat betreft de kosten is in 2017 aan de hand van het VNG kostenmodel 

invoering Omgevingswet een eerste raming gemaakt van financiële consequenties. Nu een jaar 

later blijft nog steeds de belangrijkste boodschap dat er onzekerheden zijn zeker op het gebied 

van digitalisering en automatisering. Inmiddels is de programmavisie getoetst aan het 

(verbeterde) VNG kostenmodel Omgevingswet (2018). Deze toetsing geeft onvoldoende 

aanleiding om het totaalbedrag van € 1.022.000 in de voorziening invoering Omgevingswet en in 

de bestemmingsreserve invoering Omgevingswet nu aan te passen. De technische voorbereiding 

voor de Omgevingswet wordt gedacht aan het maken van 1 bestemmingsplan voor de gehele 

gemeente, ter voorbereiding op het maken van een Omgevingsplan voor de gehele gemeente. 

Daarbij is geen sprake van afschaffing van beschermd dorpsgezicht, het bestemmingsplan zal 

daar juist voldoende beschermend voor moeten zijn. De invulling van de taakstellende 

bezuiniging in de begroting zal nog voor het eind van het jaar worden uitgewerkt en separaat 

worden aangeboden aan de raad.

Taakstellingen van de gemeenteWassenaar moeten worden opgelost binnen de begroting van de 

gemeente zelf, niet binnen de bestaande budgetten van de WODV.

De raad stelt de begroting vast en daarmee ook het terugdraaien van oude taakstellingen.

We streven naar een gezamenlijke visie met omliggende gemeenten en Rijkswaterstaat en om 

het probleem hoger op de regionale agenda's te krijgen.

Voor het overzicht mutaties reserves en voorzieningen verwijzen wij naar de bijlage bij deze 

beantwoording.                                                                                                                           

De kapitaallasten van het zwembad worden met ingang van 2019 niet meer gedekt uit de reserve 

kapitallasten (zie hiervoor vraag 22). Er is geen sprake van een voorziening zwembad, de dekking 

van de kapitaallasten voor het zwembad kwamen uit de reserve kapitaallasten. De lasten zijn 

geraamd op het taakveld sport.                                                                                                   

De reserve kapitaallasten wordt gedoteerd aan de algemene reserve, met uitzondering van het 

deel waarvan de reserve ondersteuning grote projecten wordt gevormd (€1 miljoen). De 

onderbouwing van deze reserve is opgenomen in het raadsvoorstel bij de begroting.  Zie verder 

het antwoord op vraag 14.                                                         
Antwoord op vraag 21, 22 en 24 over reserve kapitaallasten.                                                    

Besloten is om de reserve kapitaallasten op te heffen. Aangezien door onttrekkingen uit de 

reserve kapitaallasten er voor € 660.000 dekking in de exploitatie was opgenomen ontstaat er bij 

het opheffen van de reserve een tekort in de exploitatie. Dit nadeel is gefaseerd (in twee jaar) 

verwerkt in de begroting 2019-2022. De dekking van het op deze manier ontstane tekort in de 

exploitatie is onderdeel van het dekkingsplan. De jaarlijkse afschrijvingen zijn geraamd op het 

taakveld, evenals in voorgaande jaren. 

Per 1 januari 2019 wordt de eerste tranche van de reserve kapitaallasten opgeheven. Dit 

betekent in de exploitatie een nadeel van € 300.000. Het restant van de reserve wordt 

opgeheven bij de jaarrekening 2019, voor 2019 levert de reserve nog dekking op in de exploitatie 

van € 360.000.

De reserve is gedeeltelijke gestort in de algemene reserve, een deel is opgegaan in de nieuwe 

reserve ondersteuning grote projecten. Op pagina 16 is een overzicht opgenomen van de grote 

projecten die het college voornemens is te gaan realiseren.
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28 P21 P21 DLW B. Paulides 19 GOEDE KWALITEIT VAN DE RAADSSTUKKEN. IS AL JAREN EEN PROBLEEM DUS HET VOORNEMEN IS ZEER 

AMBITIEUS!! MAAR HOE WORDT DAT GEREALISEERD? HOE KAN EEN TOEKOMSTAGENDA DE ZELFSTANDIGHEID 

GARANDEREN?

29 P23 P23 DLW B. Paulides 20 WIJ STREVEN NAAR EEN OPEN EN TRANSPARANTE BESTUURSCULTUUR. WAAROM STAAT HET COLLEGE NIET 

HIERVOOR. HOE WILT U DIT DOEN. TOT OP HEDEN IS ER WEINIG VAN TE MERKEN. PAPIEREN TIJGER WELLICHT?

30 P23 P23 DLW B. Paulides 21 GEBRUIK VAN SOCIALE MEDIA WORDT GEOPTIMALISEERD. WAAROM EN HOE? RAADSLEDEN WORDT VERBODEN 

SOCIALE MEDIA TE GEBRUIKEN EN HET COLLEGE KOMT MET "'DE GOED NIEUWS" SHOW. 

COMMUNICATIE,VOORLICHTING ETC IS AL MEER DAN GEMIDDELD KOSTBAAR EN TEGELIJKERTIJD ONDER DE 

MAAT. WAAROM WORDT DAAR NIET OF MEE GESTOPT OF ECHT DE BEZEM DOOR GEHAALD IPV LOZE KRETEN

31 P24 P24 DLW B. Paulides 22 DE VORIGE RAAD HEEFT BESLOTEN DAT WASSENAAR NIET DEELNEEMT AAN DE REGIONALE AGENDA 

OMGEVINGSVISIE LEIDSE REGIO MAAR SLECHTS HOOGUIT TOEHOORDER IS OM TE VOORKOMEN DAT WASSENAAR 

GEBONDEN IS AAN WAT ANDEREN OVER WASSENAAR BESLISSEN. WAARUIT BESTAAT DE SAMENWERKING MET DE 

LEIDSE REGIO (DIE PROMINENTER NAAR VOREN LIJKT TE KOMEN DAN DE SAMENWERKING IN DE HAAGSE REGIO) 

EN WAARUIT BNESTAAT DE SAMENWERKING MET DE HAAGSE REGIO? 

32 P27 P27 DLW B. Paulides 23 GEZAMELIJKE HUISVESTING; BURGEMEESTER BOUVY HEEFT ONLANGS GESTELD DAT EEN GEMEENSCHAPPELIJKE 

HUISVESTING DEFINTIEF VAN DE BAAN IS. HET PLANMATIG ONDERHOUD IS UITGESTELD MAAR IN DE ZIN ERNA 

STAAT DAT PLANMATIG ONDERHOUD NOODZAKELIJK IS. GRAAG HET MOP VOOR DE BETREFFENDE LOCATIE(S) EN 

DE DAARAAN VERBONDEN KOSTEN. ALS HET GNEOEMD WORDT DAN MOET ER OOK EEN IETS IN DE BEGROTING 

STAAN WAT DE FINANCIELE GEVOLGEN (KUNNEN) ZIJN. DAT GELDT OOK VOOR DE GEDEELTELIJKE 

ONTVLECHTING EN WAT DAT DAN WEER VOOR GEVOLGEN HEEFT VOOR DE FRICTIEKOSTEN.

33 P28 P28 DLW B. Paulides 24 MET UITZONDERING VAN DE GRIFFIE EN DE SCHOOLADVIESDIENS HEEFT DE GEMEENTE WASSENAAAR GEEN 

BEZOLDIGD PERSONEEL IN DIENST. DAT IS INTERESSANT. DE GEMEENTE SECRETARIS DIE M.I.V. 1-1-2018 GEEN 

DIRECTEUR VAN DE WODV MEER IS WERKT NIET BIJ DE GEMEENTE WASSENAAR. DE AANGESTELDE 

INTERIMDIRECTEUR VAN DE WODV HEEFT ZIJN TAAK INMIDDELS VOLBRACHT EN HET SCHIJNT DAT DE WODV EEN 

DIRECTEUR IN VASTE DIENST HEEFT GENOMEN. HET EXTRA BUDGET VAN DE INTERIM DIRECTEUR IS VERBRUIKT. 

IN DEZE BEGROTING LIJKEN DUS 2 BEDRAGEN TE ONTBREKEN. HET SALARIS (VIA DE WODV) VOOR DE 

DIRECTEUR EN HET SALARIS VOOR DE GEMEENTESECRETARIS. HET IS GEEN BROEKZAK VESTZAK VERHAAL WANT 

DE DIRECTEUR IS EXTRA. NAAR SCHATTING MOET DE BEGROTING 2019 EN VOLGENDE JAREN

34 P29 P29 DLW B. Paulides 25 VERHOGING OZB; HET BEDRAG IS INCIDENTEEL VERLAAGD. NU STIJGT HET MEER DAN HET 

INFLATIEPERCENTAGE. DE OPBRENGST 2018 IS TOCH DE OPBRENGST 2019 PLUS INFLATIEPERCENTAGE. DAT ER 

EEN BEDRAG IS TERUGBETAALD VERMINDERDE DE OPBRENGST TOCH NIET, HET AMENDEMENT ERWICH GING 

OVER EEN TEVEEL ONTVANGEN BEDRAG UIT EEN EERDER JAAR. GRAAG TOELICHTING.

35 P32/60 P32/60 DLW B. Paulides 26 NEDERLAND EN DE MIGRANT. ONLANGS WERD BEKEND (MAAR DAT WEET HET COLLEGE AL VEEL LANGER NEEMT 

DLW AAN) DAT ER WEER VLUCHTELINGEN OP DUINRELL KOMEN. WAT ZIJN DE FINANCIELE GEVOLGEN VOOR 

WASSENAAR EN WAT IS ER WEL/NIET VOORZIEN IN DE BEGROTING? ZIE OOK PAG 60... INDIEN NODIG EEN 

SCHAKELKLAS. WAAROM DAN DE KOSTEN NIET BEGROOT? 70-100K JAARLIJKS

36 P45/46 P45/46 DLW B. Paulides 27 ONTSLUITINGSMOGELIJKHEDEN BUURTWEG. BEHOORT DIT TOT DE OUDE GRONDEXPLOITATIE OVEREENKOMST 

MET VOORLINDEN NU AL BIJ DE OPENING BLEEK DAT BEKEND WAS DAT DE PROGNOSES NIET JUIST WAREN? 

WORDT ER WEER GEINEVSTEERD IN DE VRI'S TER VERBETERINGVAN DE BEREIKBAARHEID? WELK BEDRAG IS 

VOORZIEN?

37 P48 P48 DLW B. Paulides 28 REALISEREN VAN VOLDOENDE PARKEERGELEGENHEID IN BESTAANDE WIJKEN EN VOLDOENDE 

STALINGSPLAATSEN FIETSEN. WAT ZIJN DE PLANNEN EN DE BIJBEHORENDE KOSTEN? WAAROM GEEN 

VOORZIENING OF EEN RESERVE VOORZIEN ALS DE PLANNEN OOK HIER WEER ZEER CONCREET ZIJN?

38 P51 P51 DLW B. Paulides 29 BEELDKWALITEITSPLAN CENTRUM EN UITVOEREN MAATREGELEN. VERSTERKEN DIVERSE FUNCTIES ETC. WAT IS 

DE FINACIELE BANDBREEDTE VAN DEZE PLANNEN? DIT ALLES BINNEN BESTAANDE BUDGETTEN OF WAAROM 

NIETS OPGENOMEN? 

39 P58/95 P58/95 DLW B. Paulides 30 IN 2019 WORDT UITVOERING GEGEVEN AAN HET IHP. WAT ZIJN DE KOSTEN EN DE BESCHIKBARE BUDGETTEN. IS 

EEA TOEREIKEND? OP PAGINA 95 WORDT GESPROKEN OVER VERDUURZAMING VAN SCHOLEN. WAT ZIJN DE 

KOSTEN VAN DE VERDUURZAMING EN WELK BUDGET IS VOORZIEN CQ GERESERVEERD?

40 P60 P60 DLW B. Paulides 31 TALENTUM WORDT NIET GECONTINUEERD. VIELEN DE RESULTATEN TEGEN? GRAAG UITLEG WAAROM ER GEEN 

VOORSTEL GEKOMEN IS WAAROP DE RAAD EEN POSITIEF OF NEGATIEF BESLUIT KAN NEMN OVER VOORZETTING 

VAN HET TALENTUM PROJECT.

41 P62 P62 DLW B. Paulides 32 BEHOUD EN VERSTERKING VAN DIVERSE KWALITEITEN EN VERVOLGENS WORDT GESTELD "'HET BEHOUDEN VAN 

DE GROENGEBIEDEN AAN ZUID- EN NOORDKANT".  ZIJN DE GROENGEBIEDEN AAN DE WEST- EN OOSTKANT NU 

VRIJGEGEVEN VOOR ALLERLEI ONTWIKKELINGEN? ZO NEE, WAAROM IS DAT DAN NIET IN DE TEKST OPGENOMEN?

In het coalitieakkoord staat: groene grachten omsingelen ons dorp (dus ook aan de west- en 

oostkant). In deze groene grachten zal geen uitbreiding van bebouwing plaatsvinden. 

Waarschijnlijk wordt in de begroting slechts gesproken over de zuid- en noordkant aangezien hier 

momenteel  de meeste nadruk op ligt, bijvoorbeeld i.r.t. Valkenburg.

Binnen de huidige ambtelijke organisatie zal 12 uur per week worden vrijgemaakt om uitvoering 

te geven aan dit project. Ten laste van het budget van de gemeente Wassenaar zal een 

coördinator ingehuurd worden. De coördinator werkt 32 uur in de week en begint in week 42. In 

totaal zal zij 26 weken actief zijn à € 65,- per uur en in totaal € 55.000,- kosten. 

De gemeente ontvangt de gelden vanuit het faciliteitenbesluit ad € 95.287,50 voor de opvang in 

Duinrell voor de periode van 7 november 2018 tot en met 8 april 2019. Mochten de gelden niet 

toereikend zijn voor de gemeente, dan kan de gemeente een beroep te doen op artikel 8 uit het 

faciliteitenbesluit. Dit artikel gaat erover dat de opvang van asielzoekers voor de gemeente 

budget neutraal moet kunnen worden gerealiseerd. 

Scholen kunnen zelf geld aanvragen bij het ministerie van Onderwijs en het ministerie verstrekt 

financiële middelen per leerling aan scholen. Scholen en gemeente moeten alert zijn dat kinderen 

tijdig (BRIN) ingeschreven staan.
Er is geen grondexploitatie overeenkomst met Voorlinden. Het betreft  hier het vervolg geven aan 

het verkeersonderzoek "Ontsluiting sportpark Roggewoning en landgoed Voorlinden, verkenning 

van alternatieve ontsluitingen. Over dit onderzoek bent u in maart 2018 per informatiebrief 

geïnfomeerd.  

Het realiseren van voldoende parkeergelegenheid zal vooral moeten meeliften met de reguliere 

beheer- en onderhoudswerkzaamheden. Om deze reden is dan ook geen reserve of voorziening 

opgenomen.  

Op dit moment wordt gerekend aan de kosten voor de uitvoering van het gehele 

beeldkwaliteitsplan, maar ook aan de verschillende opgaven binnen het plan. Dit zal resulteren in 

een prioritering van gedragen maatregelen. Daarnaast wordt gekeken naar slimme combinaties 

tussen uitwerking van het beeldkwaliteitsplan en het geplande groot onderhoud.

In het coalitieakkoord is aangegeven hiervoor maximaal € 600.000 te reserveren.

In het IHP worden de duurzaamheidsambities van de scholen meegenomen. Pas dan wordt 

duidelijk welke kosten hiermee gemoeid zijn. Er zijn in de begroting geen middelen opgenomen 

tbv het IHP.

Het beëindigen van de inzet van Talentum na het aflopen van het contract eind 2020 is onderdeel 

van het coalitie-akkoord. Daarbij is ook het beschikbaar stellen van 10.000 euro voor 

kunstonderwijs, als compensatiemaatregel op het gebied van  cultuureducatie opgenomen

Social media zijn niet meer weg te denken uit het hedendaagse tijdsbeeld. Daarom wil de 

gemeente haar eigen social media optimaliseren en aansluiten bij de landelijke ontwikkelingen 

hierin. Dit gebeurt door middel van intensievere inzet van Facebook op de zeer korte termijn.                        

Zie voor de vraag over de kwaliteit van de communicatie de beantwoording van de schriftelijke 

vragen met dit onderwerp Z/18/022774/101107.
Er is op dit gebied niet veel samenwerking tussen Wassenaar en de Leidse regio. Samenwerking 

bestaat voornamelijk op het niveau van de marketing van het gebied als geheel in het kader van 

recreatie en toerisme. Wel neemt Wassenaar deel aan bijvoorbeeld Hart van Holland. Dat is een 

combinatie van gemeenten in Haaglanden en de Leidse regio/Holland Rijnland. Dit is een 

denktank in het kader van de Omgevingswet. Hieraan nemen tien gemeenten deel: Kaag en 

Braassem, Katwijk, Leiden, Leiderdorp, Noordwijk, Oegstgeest, Teylingen, Voorschoten, 

Wassenaar en Zoeterwoude. Deze gemeenten stelden samen onlangs de agenda voor de 

ontwikkeling van een omgevingsvisie op. Het onderwerp energietransitie is op regionaal niveau 

daardoor extra stevig op de agenda gezet.  

De samenwerking in de Haagse regio is op dit moment de samenwerking binnen de 

Metropoolregio op de gebieden economisch vestigingsklimaat en vervoersautoriteit. Dit is 

vormgegeven met 23 gemeenten. 
Zie antwoord vraag nummer 9

In verband met de wijziging van de topstructuur zijn de gemeentesecretarissen sinds 1 januari 

2018 in dienst van de gemeente waar zij voor werken. Voor aansturing van de ambtelijke 

organisatie is in de WODV-formatie per genoemde datum de functie van directeur opgenomen. 

Dit is geen tijdelijke functie, maar een vaste. De kosten van de directeursfunctie worden volgens 

de geldende verdeelsleutel in rekening gebracht bij beide gemeenten.  

Het genoemde (incidentele) bedrag is in mindering gebracht op de begroting 2018. Aangezien dit 

geen structurele verlaging betreft, maar een éénmalig incidentele, dient voor 2019 dit bedrag 

meegenomen te worden waardoor stijging raming is met meer dan inflatiepercentage.

De toekomstagenda is geen garantie voor zelfstandigheid maar vormt een visie op de toekomst 

van Wassenaar waarin wij uitgaan van zelfstandigheid.

Onder andere door: actieve informatie richting raad, open opstelling naar de bevolking, 

spreekuur, participatievoorstel 2019.
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42 P63/64 P63/64 DLW B. Paulides 33 INCIDENTEEL INVESTEREN? ZO OMZEILEN WIJ DE BEGROTINGSEISEN?? WAT ZIJN  ER CONCREET VOOR PLANNEN? 

OOK WORDT DE SPORTHAL WEER ALS VASTSSTAAND FEIT GENOEMD. DE GYMZAAL WORDT HIER OP PAGINA 63 

VERGETEN, OP 64 WORDT DEZE WEL GENOEMD. WAAROM GEEN RESERVE VOORZIEN ALS IN 2019 MET DE 

AANBESTEDING VAN DE SPORTHAL WORDT GESTART. WAT IS ER AAN DE HAND MET DE GYMZAAL? DIE WAS TOCH 

OOK ZO HARD NODIG?

43 P65 P65 DLW B. Paulides 34 WAT HOUDT "HET MODERNISEREN VAN HET BEHEER VAN DE KUNSTCOLLECTIE IN". WAAROM NIET OVERWEGEN OF 

DIT WEL EEN TAAK IS VOOR DE GEMEENTE? WAT KOST DE COLLECTIE JAARLIJKS? WAT IS DE WAARDE? IDEM DE 

VERZEKERDE WAARDE? WAAROM GEEN ONDERZOEK WAT VERKOOP OPBRENGT?

44 P66 P66 DLW B. Paulides 35 ERFGOEDLOKET EN AANWIJZINGSBELEID. EERDER WERDEN BUDGETTEN WEGGEHAALD TERWIJL ER MEER GEDAAN 

MOET WORDEN. WAT WAS ER MIS MET HET OUDE BELEID EN WAARUIT BESTAAN DE WIJZIGNGEN? ER WORDT 

VERDER GEEN ACTIEF AANWIJZINGSBELEID (MEER) GEVOERD EN "ER WORDT GEKEKEN OP WELKE WIJZE ER 

GEDEREGULEERD KAN WORDEN". HOE ZO HET WOORD (MEER)?? WE HEBBEN EEN PARAPLUPLAN WAT MOET 

WORDEN OPGENOMEN IN HET OMGEVINGSPLAN. BEGINT HET GEDONDER WEER ROND HET BESCHERMD 

DORPGEZICHT EN HET CULTUREEL ERFGOED?WAT GAAT HET COLLEGE NU CONREET  AFSCHAFFEN CQ 

DOEN?WAAROM EN OP WELKE WIJZE DE WELSTANDCOMMISSIE BEPERKEN EN OP WELKE TERMIJN. DE 

WELSTANDCOMMISSIE IS WETTELIJK VERPLICHT. KOMT HET PLATFORM ERFGOED IN DE PLAATS VAN DE 

KLANKBORDGROEP ERFGOED? WAT IS DE BEDOELING?

45 P67 P67 DLW B. Paulides 36 RICHTLIJNEN ARCHEOLOGIE EN RESTAURATIE. DEZE RICHTLIJNEN ZIJN TOCH BEKEND? WAT WORDT ER GEMIST 

OP DIT MOMENT?

46 P67 P67 DLW B. Paulides 37 MEDIA; REGELMATIG OVERLEG MET DE BIBLIOTHEEK. WAAROM VALT DAT ONDER MEDIA?

47 P68 P68 DLW B. Paulides 38 MIDVLIET; DE GEMEENTE HEEFT EEN WETTELIJKE ZORGPLICHT DE OMROEPACTIVITEITEN TE BEKOSTIGEN WORDT 

GESTELD. DE GEMEENTE KRIJGT VAN DE OVERHEID GELD HIERVOOR , EEN VAST BEDRAG PER INWONER. DE 

GEMEENTE IS SLECHTS EEN DOORGEEFLUIK VAN SUBSIDIE. NIET ALLE GEMEENTEN GEVEN DIT GELD DOOR, 

HETGEEN GEK GENOEG MAG. DUS WAT HOUDT DE OPMERKING IN DAT "DE GEMEENTE EEA MOET BEKOSTIGEN"? 

WORDT HIER EEN DEUR OPENGEZET VOOR EEN HOGERE BEKOSTIGING DAN WAT DE GEMEENTE ALS 

DOORGEEFLUIK MAG DOORGEVEN?

48 P69 P69 DLW B. Paulides 39 GEEN UITVOERING GEVEN AAN VARIANT B. EEN APART BESLUIT HETGEEN MOGELIJK IS OMDAT ER NOG GEEN 

GELD VOOR GERESERVEERD WAS EN ER ZOGENAAMD DE FINANCIELE RUIMTE ONTBREEKT. DAT IS NATUURLIJK 

EEN KWESTIE VAN PRIORITEITEN STELLEN. WAAROM IS HIERTOE BESLOTEN? IS GROEN NIET MEER BELANGRIJK 

TERWIJL DIRECT NA DEZE OPMERKING EEN ALINEA STAAT OVER HET BELANG VAN GROEN? ?KAN HET GELD NIET 

UIT REGULIERE BUDGETTEN KOMEN OF UIT EEN VOORZIENING CQ RESERVE? OP PAGINA 70 WORDT WEL 

GESPROKEN OVER HET UITPLAATSEN VAN FUNCTIES IN DE GROENE BUFFER. VOOR HET HESTEL VAN PARK DE 

PAAUW IS OOK SUBSIDIE GEVONDEN, KAN DAT VOOR HET BERKHEIVELD TROUWENS OOK NIET GEVONDEN 

WORDEN?

49 P82 P82 DLW B. Paulides 40 INTRODUCTIE WMO ABONNEMENT IPV EEN BIJDRAGE. WAT ZIJN DAARVAN DE BUDGETTAIRE GEVOLGEN?

50 P91 P91 DLW B. Paulides 41 GEZIEN DE KWALITEIT VAN DE RIOLERING EN DE TE VERWACHTEN LEVENSDUUR LIJKT HET INSPELEN OP DE 

KLIMAATONTWIKKELINGEN ACHTER TE LOPEN OP DE REALITEIT. ONTSTAAN OP ER EXTRA KOSTEN DOOR DEZE 

NIEUWE DOELSTELLING? ZO JA WAAROM NIET OPGENOMEN IN DE BEGROTING?

51 P93 P93 DLW B. Paulides 42 VERBETERING VAN DE BEDRIJFSVOERING? ER ZOU TOCH ONDERZOCHT WORDEN OP WELKE WIJZE WIJ ALS 

GEMEENTEN DOOR ZOUDEN WILLEN GAAN MET AVALEX. RECENT IS UIT EEN ONDERZOEK WEER GEBLEKEN DAT 

PARTICULIERE AFVALVERWERKERS VEEL EFFICIENTER EN DUS GOEDKOPER WERKEN. WAAROM LAAT DIT COLLEGE 

DE GOVERNANCESTRUCTUUR AAN AVALEX?

52 P95/96 P95/96 DLW B. Paulides 43 VERDUURZAMING GEMEENTELIJK ONROEREND GOED EN C02 NEUTRAAL ZIJN IN 2040. HOE WORDT DAT 

GEREALISEERD EN WAT ZIJN DE KOSTEN INDIEN BEPAALDE PLANNEN NU AL NIET GEREALISEERD KUNNEN 

WORDEN OMDAT ER GEEN FINANCIELE RUIMTE IS?

53 P100 P100 DLW B. Paulides 44 FELXIBELE KADERS VOORUITLOPENDE OP DE OMGEVINGSWET? DAT HOUDT TOCH IN DAT DE STRUCTUURVSIE 

MOET WORDEN AANGEPAST? WAT ZIJN DE KOSTEN EN WAT IS HET TIJDSPLAN DAARVOOR??DE JURIDISCHE 

ASPECTEN WORDEN PAS IN 2019 IN BEELD GEBRACHT.

Conform de standaardindeling nieuwe BBV valt de bibliotheek onder het taakveld media

De gemeente Wassenaar houdt zich aan de zorgplicht, die in de Mediawet 2008 is vastgelegd. Dit 

betekent dat zij het richtsnoerbedrag hanteert dat de VNG en het ministerie van Binnenlandse 

Zaken hebben vastgesteld. Dit komt voor 2019 neer op € 1,29 per huishouden (op indexbasis). 

Het beleid van de gemeente Wassenaar is niet meer dan dit richtsnoerbedrag aan de omroep toe 

te kennen. De gemeente mag formeel inderdaad onder het richtsnoerbedrag gaan zitten. Maar dit 

moet duidelijk gemotiveerd gebeuren. Ze moet dan bijvoorbeeld aangeven dat er andere bronnen 

van inkomsten zijn, waardoor de omroepactiviteiten bekostigd kunnen worden. Tot nu toe blijkt 

die motivering een uiterst moeilijke zaak. De jurisprudentie wijst uit dat omroepen die minder 

krijgen dan dit richtsnoerbedrag en de gemeente daarom voor de rechter dagen, in het gelijk 

worden gesteld op grond van de zorgplicht. 

voor herstel van het achterstallig onderhoud  en het uitvoeren van een aantal 

inrichtingsmaatregelen is extra incidenteel geld nodig; dit moet door de raad beschikbaar worden 

gesteld. Dit kan niet uit structurele onderhoudsbudgetten worden gehaald. Om subsidie van 

elders te verkrijgen, bijv. provinciaal budget moet sprake zijn van een meerwaarde voor een 

groter gebied dan Wassenaar en moet bovendien ook zelf budget beschikbaar worden gesteld, 

minimaal 50% van het herstel. Voor 2019 is dat in ieder geval niet mogelijk.

Als gevolg van de invoering van het abonnementstarief zijn de geraamde baten op dit taakveld       

€ 244.000 lager dan in 2018. 

Daarnaast wordt een stijging in de uitgaven verwacht. Deze stijging kan niet berekend worden. Er 

kan slechts een schatting worden gedaan. Voor huishoudelijke ondersteuning wordt een toename 

van 5% verwacht (in overleg met aanbieders), bij hulpmiddelen, begeleiding en 

woningaanpassingen wordt een stijging van 1% geschat (op basis van het aantal inwoners dat 

van deze voorzieningen afziet door de eigen bijdrage). Voor de regiotaxi worden geen gevolgen 

verwacht. In totaal komt de verwachte stijging uit op €78.000.

In 2019 wordt per pand in beeld gebracht welke maatregelen mogelijk zijn, de kosten en wat dit 

oplevert. Op basis van dit onderzoek zal de raad geïnformeerd worden over her verduurzamen 

van het gemeentelijk vastgoed. De uitvoering van de maatregelen zal waar mogelijk worden 

gekoppeld aan het planmatig onderhoud.

In de structuurvisie worden de kwaliteiten van Wassenaar beschreven en het feit dat deze 

kwaliteiten niet vanzelf in stand blijven. Er moet ook ruimte zijn voor initiatieven. Op een achttal 

locaties is ruimte voor ontwikkeling danwel een kwaliteitsverbetering. Dit zijn de zogenaamde 

gebiedsuitwerkingen. Er kunnen flexibele kaders worden gesteld (b.v. Dorpshaven) zolang hierin 

rekening is gehouden met de bestaande kwaliteiten. 

Alle kosten voor riolering zijn meegenomen in het VGRP. Dit geldt ook voor kosten die 

samenhangen met de gevolgen van klimaatverandering, voor zover deze betrekking hebben op 

riolering.

Zolang Wassenaar deelneemt aan de GR Avalex is het vanzelfsprekend dat de samenwerkende 

gemeenten continu werken aan verbetering van de bedrijfsvoering. 

Het  onderzoek voor de uitwerking van het raadsbesluit is nagenoeg afgerond, dan is er inzicht in 

de kosten. Zie verder vraag 17 voor de sporthal en de gymzaal.                                                                                                        

Incidentele investeringen vinden altijd plaats binnen de begrotingseisen en het BBV. 

Er is een opdracht verleend om aan de gemeente Wassenaar advies te geven over het beheer van 

de kunstcollectie van de gemeente Wassenaar. Daarbij is de vraag neergelegd om een aantal 

scenario's voor het beheer, het uitbesteden van dat beheer en/of de verkoop van de 

kunstcollectie (of delen van de collectie) te inventariseren, onderzoeken en beschrijven. Dit 

onderzoek loopt nog. Een voorstel inzake het beheer van de kunstcollectie wordt aan de raad 

voorgelegd. In 2018 is een bedrag  van circa € 10.000 besteed aan het beheer van de 

kunstcollectie. Het gaat dan om zaken als verzekeringskosten, regulier onderhoud, 

restauratiekosten. Uit het oogpunt van vertrouwelijkheid en risicobeheersing wordt geen 

vermelding gedaan van waardes met betrekking tot de kunstcollectie.  
Het coalitieakkoord geeft aan dat er meer ruimte moet ontstaan door deregulering. Het gaat uit 

van vertrouwen in de eigenaren. Er wordt gewerkt aan een goed functionerend erfgoedloket zodat 

de eigenaren daarin goed kunnen worden ondersteund. Deregulering kan zeker ook effect hebben 

op de beschermingsgraad van het cultureel erfgoed. Hierdoor zal het (gebruik van) cultureel 

erfgoed meer ruimte krijgen en kan de rol van de welstandscommissie worden beperkt. De 

eigenaren krijgen meer vrijheid en invloed op hun eigen omgeving. Vooralsnog is het beschermd 

gezicht, de aangewezen monumenten en het paraplubestemmingsplan het kader en uitgangspunt 

van handelen. Er is geen behoefte om verdergaande aanwijzigingsprocedures te starten en ook 

de uitvoering van het programma wordt met minder inzet uitgevoerd. De uitvoering van het 

erfgoedbeleid wordt meer overgelaten aan de Wassenaarse samenleving. De gemeente heeft 

daarin nog slechts een stimulerende rol.  
Voor een onderzoek binnen archeologie zijn al richtlijnen vastgelegd. Archeologisch onderzoek 

wordt uitgevoerd door gecertificeerde onderzoeksbedrijven. Hoe het archeologisch onderzoek 

uitgevoerd dient te worden is in de Kwaliteitsnorm Nederlandse Archeologie (KNA) vastgelegd in 

verschillende richtlijnen en protocollen. 

De vermelde richtlijnen in de begroting zijn handreikingen voor initiatiefnemers en gecertificeerde 

onderzoeksbedrijven waarin een toelichting kan worden gegeven op de procedure, 

aandachtspunten en tips.
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Begroting 2019 Wassenaar

54 P102 P102 DLW B. Paulides 45 VERTALING VAN KADERS WONINGBOUWPROGRAMMERING NAAR LOCATIES. GROEN VOOR POEN EN/OF LOCATIES 

BLIJVEN BENOEMEN WELKE GEEN EIGENDOM VAN DE GEMEENTE ZIJN? WAT IS HET PLAN NU CONCREET

55 P104 P104 DLW B. Paulides 46 IN DE TABEL STAAT 50 NIEUWBOUWWONINGEN PER 100O WONINGEN EN IN DE TEKST CA 50 WONINGEN ER JAAR. 

UIT DE TABEL VOLGT CA 550 WONINGEN PER JAAR OP DE CA 11000 WONINGEN DIE ER ZIJN.  GRAAG 

TOELICHTEN. 50 WONINGEN PER JAAR WORDEN MET DE BESTAANDE PLANNEN RUIMSCHOOTS AUTONOOM AL 

GEHAALD WAAROM DE KADERS NAAR BESCHIKBARE LOCATIES LOCATIES VERTALEN ZOALS VERMELD IN DE 

VORIGE VRAAG?

56 P114 P114 DLW B. Paulides 47 AVALEX; INZAMELEN AFVALSTOFFEN BIJ BEDRIJVEN. IN EEN GR KONDEN TOCH GEEN ACTIVITEITEN 

PLAATSVINDEN DIE IN CONCURRENTIE GEDAAN WERDEN MET HET BEDRIJFSLEVEN OMDAT ER ANDERS EEN BTW 

PLICHT ZOU ONTSTAAN . DEZE ACTIVITEITEN WERDEN DAAROM AL EERDER AFGESTOTEN? 

57 P122 P122 DLW B. Paulides 48 ONTEIGENING; WELKE KOSTEN ZIJN ER REEDS GEMAAKT CQ WAT IS ER OVER VAN DE TER BESCHIKKING 

STAANDE BUDGETTEN? DE GEMEENTE HEEFT INMIDDELS EENZIJDIG DE GEPLANDE VERKOOP GECANCELLED. NAAR 

ONZE BESCHEIDING MENING IS ER DERHALVE INMIDDELS EEN TEKORT VAN 190K ONTSTAAN HETGEEN ZIJN 

UITWERKING OP DE BEGROTING MOET HEBBEN. DLW ZIET DAAR NIETS VAN TERUG IN DE BEGROTING.

58 P131 P131 DLW B. Paulides 49 TRACTIE; IN DE KOMENDE 4 JAAR IS ER NOG 700K EXTRA NODIG. DAT WORDT IN DE KADERNOTA 2010 

MEEGENOMEN. WAT IS DAARVAN IN 2019 NODIG?. ER STAAT IMMERS IN DE KOMENDE 4 JAAR EN WAAROM NIET 

MEEGENOMEN IN DE MEERJARENRAMINGEN?? HET IS TOCH VREEMD ALS JE DE UITGAVEN AL KENT DAT ER GEEN 

REKEING MEE WORDT GEHOUDEN??

59 P136 P136 DLW B. Paulides 50 FINANCIERINGSOVERSCHOT EN DE OVERIGE FINANCIELE CONSEQUENTIES. WAT IS DE WAARDE VAN EEN 

PROGNOSE ALS ALLERHANDE ZAKEN BEKEND ZIJN MAAR NIET WORDEN MEEGENOMEN? IS DE CONCLUSIE JUIST 

VAN DLW DAT ER GEEN SPRAKE ZAL ZIJN VAN EEN ENIGSZINS CONSTANT BEGROTNGSOVERSCHOT MAAR MET 

EEN AAN ZEKERHEID GRENZENDE WAARSCHIJNLIJKHEID WEL VAN EEN STERK AFGENOMEN OVERSCHOT EN 

LIQUIDITEITSONTWIKKELING INDIEN ALLE GENOEMDE PLANNEN GEREALISEERD WORDEN. ZO NEE, WAAROM 

NIEY?

60 P152 P152 DLW B. Paulides 51 APART, DE WETHOUDER VAN DE GEMEENTE WASSENAAR IS LID VAN HET BESTUUR VAN INKOOPBUREAU H10. OP 2-

10-2018 BESLUIT HET COLLEGE B&W VAN WASSENAAR WETHOUDER BOUW ALS PLV BESTUURSLID TE BENOEMEN. 

IS ER SPRAKE VAN EEN 6E WASSENAARSE WETHOUDER EN GAAT DE AANWIJZING VAN EEN PLAATSTVERVANGER 

NIET VIA DE BETREFFENDE GEMEENTE CQ DE GR??
61 P154 P154 DLW B. Paulides 52 M.B.T DE MRDH WORDT ALLEEN ALS RISICO GENOEMD; 'DE OVERPLANNING'. IMNMIDDELS IS HET VREEMD 

VERMOGEN BIJNA EEN MILJARD TEN OPZICHTE VAN EEN EIGEN VERMOGEN VAN 22 MILJOEN.  BIJ DLW DOEMEN 

NU VISIOENEN OP ZOALS DE ELLENDE DIE ZICH VOORDEED BIJ DE WONINGBOUWCORPORATIE VESTIA.  

OFSCHOON WASSENAAR VOOR CA 7% DEELNEEMT WIL DAT NIET ZEGGEN DAT BIJ EEN DEBACLE NIET EERST DE 

KRACHTIGSTE DEELNEMERS WORDEN AANGESPROKEN. HET IS DAARNAAST NIET UITGESLOTEN DAT DE MRDH 

DOORGAAT MET HET AANGAAN VAN LENINGEN TERWIJL OOK DE RENTE KAN GAAN STIJGEN. HIERVOOR MOET EEN 

GROTERE RISICO INGECALCULEERD ZIJN. GRAAG EEN REACTIE.

62 P167/168 P167/168 DLW B. Paulides 53 GROTENDEELS WISHFULL THINKING. JE GAAT UIT VAN EEN HERORIENTATIE BIJ DE WARENAR MAAR DE SUBSIDIE 

WORDT AL WEGEHAALD, OP HET SOCIAAL DOMEIN WORDT BESPAARD OP DE BIBLIOTHEEK (SOCIAAL DOMENIN?), 

DE KOSTENDEKKENDE) KAPVERGUNNINGEN AFSCHAFFEN LEVEREN GELD OP, WELSTAND UITKLEDEN LEVERT 

DIRECT AL GELD OP, OOK WEL DIRECT 326K ALS FRICTIEKOSTEN OPVOEREN MAAR WEL EXTRA TAKEN AAN DE 

WODV OPDRAGEN, MEER ONDERSTEUNING OP GEBIED VAN ERFGOEDBELEID EN 38K BESPAREN??. ENFIN, DE 

VRAGEN ZIJN GROTENDEELS EERDER GESTELD

63 P178 P178 DLW B. Paulides 54 OPHEFFEN RESERVE KAPITAALLASTEN. ER IS EERDER AL EEN VRAAG OVER GESTELD MAAR DEZE PASSAGE SLAAT 

WEER ALLES; 'TE DENKEN VALT BIJVOORBEELD AAN…." . EEN RESERVE MOET ECHTER MET CONCRETE PLANNEN 

WORDEN INGESTELD . WAT BETEKENT BIJ DE JAARRREKEING 2019 WIJ DE RESERVE OP'.  DE CONCLUSIE DAT 

E.E.A TOT EEN STRUCTUREEL NADEEL LIJDT VAN 660K KAN DLW NIET VOLGENT. IN 2019 LIJDT DAT TOT EEN 

NADEEL VAN 1,0 MILJOEN MINUS 330K, IN DE VERDERE JAREN ZU DAT DAN TENMINSTE STRUCTUREEL TOT EEN 

NADEEL VAN 1,0 MILJOEN MOETEN LIJDEN EN NIET VAN SLECHTS 660K . GRAAG TOELICHTEN.

Uw conclusie is juist indien u bedoelt dat er sprake zal zijn van een afnemend financierings-

overschot indien de financiële consequenties van de genoemde plannen in het meerjaren-

perspectief verwerkt zouden kunnen worden. 

Bij het niet voorhanden zijn van concrete, aan de de gemeenteraad voor besluitvorming voor te 

leggen nadere onderbouwingen van de diverse plannen kon een en ander niet in het meerjaren-

perspectief verwerkt worden. Dat de invloed die ervan uitgaat aanzienlijk is, is overigens expliciet 

verwoord op de door u aangegeven bladzijde: "De invloed van (het totaal van) dergelijke 

beslissingen op zowel de exploitatie als de liquiditeitsontwikkeling is aanzienlijk."

Het thans gepresenteerde perspectief geeft nu dus een soort uitgangspositie voor de 

financieringsontwikkeling.
Nee, volgens de Gemeenschappelijke Regelin Inkoopbureau H10 artikel 5 lid 2 sub c wijzen 

burgemeester en wethouders van de gemeenten Leidschendam-Voorburg, Pijnacker-Nootdorp, 

Voorschoten, Wassenaar en Zoetermeer tezamen uit hun midden één lid en één 

plaatsvervangend lid van het bestuur aan.
De MRDH betrekt alle deelnemende gemeenten vroegtijdig bij besluitvormingstrajecten. Een 

scenario als geschetst is niet waarschijnlijk.

De deelnemers zijn gelijkwaardig: er wordt in financieel opzicht geen onderscheid gemaakt. De 

treasuryfunctie is bij de MRDH goed belegd.

Zie de beantwoording op de vragen doe (onder meer) betrekking hebben op bezuinigingen:        

11, 12, 16, 19, 22, 23, 26, 40 en 44.

Zie de beantwoording bij vraag 14, 21, 22 en 24

Op dit moment is er nog ruim 600 K over van de voor de groencompensatie beschikbaar gestelde 

budgetten. Er is in het verleden een verkoopovereenkomst opgesteld voor de gronden onder het 

tuincentrum. Deze overeenkomst is echter nooit getekend door de beoogde aankopende partij 

omdat deze de overeenkomst niet heeft geaccepteerd. Begin 2017 is er, omdat we wegens 

voortschrijdend inzicht, de in 2010 beoogde, herinrichting van het terrein opnieuw willen 

bekijken, vanuit de gemeente volledigheidshalve aangegeven dat er geen overeenkomst bestaat 

over de verkoop van de gronden. De waarde van de gronden is als dekking opgenomen voor de te 

maken kosten. We gaan er nog altijd vanuit dat (het merendeel van) de grond na realisatie van 

het groencompensatieplan wordt verkocht en dat daarmee de waarde wordt kapitaliseerd. 

Voor 2019 is er € 100.000 aan investeringen opgenomen in de begroting voor de vervanging van 

twee voertuigen. De € 700.000 is bepaald aan de hand van de economische levensduur van de 

voertuigen. Het wagenpark wordt momenteel doorgelicht waardoor de werkelijke kosten in beeld 

komen, welke de basis vormen om de  investeringen in de begroting op te nemen.

Eind 2018 staat er een mid term review gepland van de woonvisie, waarin o.a. ook verwezen 

wordt naar de Kaders Woningbouwprogrammering. Concreet wordt er in 2019  een vervolg 

gegeven aan de invulling van nieuwbouwlocaties. 

Er is in het bouwprogramma van ruim 500 woningen voorzien voor de periode tot 2030. Om te 

monitoren dat er daadwerkelijk gebouwd wordt is het goed om een x aantal woningen per jaar te 

willen realiseren. Dit kan mogelijk ook tot versnelling leiden van diverse woningbouwopgaven die  

stagneren. De 50 tot 75 woningen die gebouwd gaan worden zijn niet nog eens extra boven op de 

reeds geplande woningbouwpannen. Het is dus eerder een getal om op te sturen. 

Het is een juiste constatering dat deze activiteiten niet meer door de gemeente/Avalex 

uitgevoerd mogen worden. Gemeente, Avalex en de BSGR zijn op dit moment bezig deze 

activiteiten te ontvlechten. 


